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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: dr. Varga Judit, igazságügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan alakult az ősz folyamán ismertté vált 
kapcsolaton belüli erőszak bűncselekményének ügyében indult eljárások száma?" 

Tisztelt Miniszter asszony!

A tavaszi kijárási korlátozások nyomán Boglacsik Tímea, az Országos Kríziskezelő és Információs 
Telefonszolgálat (a továbbiakban: OKIT) igazgatója azt nyilatkozta, hogy a segélykérő hívások a 
duplájára emelkedtek, illetve súlyosabbak lettek a családon belüli bántalmazások. Ez sajnos csak a 
jéghegy csúcsa, mert tudjuk, hogy sokan nem tudnak, nem mernek segítséget kérni.

Ugyanakkor kiemelten fontos lenne az, hogy csökkenjen az ilyen bűncselekmények esetében a 
látencia, s minél több ilyen eset kerüljön napvilágra, hiszen csak ez teszi lehetővé, hogy az 
elkövetők eljárások végén is nyerjék méltó büntetésüket. Csak ebben az esetben lesz értelme a 
kormányzat azon politikájának, amely például a feltételes szabadon bocsájtás feltételeinek 
szigorítására irányul.

A fentiekre tekintettel kérem, hogy tájékoztasson, 2020-ban hónapról hónapra hogyan alakult a 
releváns bűncselekmény-típusokban az ismertté vált esetek száma. Kérem, jelezze azt is, hogy az 
Igazságügyi Minisztérium becslése szerint hogyan alakult a látencia (nőtt, csökkent, stagnált).

Tájékoztasson továbbá arról is, kérem, hogy a szóban forgó cselekmények esetében 
(tényállásonként) a nyomozás átlagosan mennyi ideig tartott az elmúlt 5 évben, illetve átlagosan 
mennyi idő telik el a vádemeléstől a jogerős ítélet megszületéséig. 


